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Milieuraad Kortemark 

Verslag 

Maandag 22 augustus ‘23- 19u30 

 
 

1. AANWEZIGHEDEN EN SAMENSTELLING   
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Af 
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Greet Van Staeyen Milieu ambtenaar A V 0 Eddy Coudron Gezinsbond   0 

Lynn Vermote schepen A   Franky Geleyn Kreketrekkers A   

Marc Vulsteke CD&V  V  Ofelie Callewaert Irie Vibes   0 

Franky Vanhoutte N-VA   0 Filip Verhaeghe Irie Vibes   0 

Danny Bocqué SPA-Content A   Martine Lamsens Tuinhier   0 

Rita Tyvaert Eerlijk en Bezorgd A   Claudine Vandenbulcke MMI Kortemark    

Jan Stoens Open VLD  V  Kurt Cappelle Landelijke Gilde   0 

Jelle Quartier Natuurpunt  A   Joke Vandesteene KVLV A   

Trees Vulsteke Natuurpunt  A   Bart Van Haecke ABS A   

Sofie Declercq Natuurpunt  A   Patrick Vandermeersch 11.11.11   0 

Nancy Vandecasteele Natuurpunt  A   Dirk Cuvelier onafhankelijk    

Robbe D’hulster Natuurpunt A   Agnes Vandenbroucke onafhankelijk A   

Karl Vanysacker NWG De Kerkuil A   Kris Bouttelgier Onafhankelijk A   

Patrick Moerman Kringloopkracht A   Dries Dewulf (vervanger MMI)    
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2. MILIEURAAD 
 

NATUUR  (BIODIVERSITEIT, ERFGOED) 
a) TOELICHTING BOMENPLAN  (ppt wordt nagestuurd) – Uitleg latijnse namen bij ppt soorten in verslag 

De toelichting werd gegeven door Victor Fioen van het regionaal landschap aan de hand van een ppt. (zie bijlage). 

Volgende bijkomende vragen worden gesteld of opmerkingen worden gegeven:  

- Kan voor de Latijnse benaming (slide 4 in de ppt), de Nederlandse naam erbij vermeld worden? 

o Fraxinus: es 

o Salix: wilg 

o Quercus: eik 

o Pyrus: peer 

o Tilia: linde 

o Prunus: kers 

o Carpinus: haagbeuk 

o Populus: populier 

o Acer: esdoorn 

o Sorbus: lijstbes 

o Ulmus: olm 

o Alnus: els 

o Betula: berk 

- De gemeente knot momenteel de bomen anders dan zoals toegelicht in het bomenplan. -> de gemeente zal dan ook de manier van knotten 

aanpassen. Bomen zullen ook afwisselend worden geknot (niet 1 jaar alle bomen) 

- Ook het kandelaberen gebeurt momenteel anders dan toegelicht: dit gebeurt jaarlijks, terwijl in het bomenplan staat dat dat dit om de 3-5 jaar 

gebeurt. Bomen die vroeger gekandelabeerd werden, moeten blijvend gekandelabeerd worden. De groendienst zal fiches krijgen waarop staat wat 

op dit moment moet gebeuren voor welke boom. Zo wordt vermeden dat verkeerd beheer wordt toegepast. 

- Er wordt gevraagd of opleiding voorzien wordt voor de groendienst. In het bomenplan staan duidelijke richtlijnen. Een opleiding specifiek voor 

groendiensten is er nu niet, maar het regionaal landschap denkt er wel aan. 
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- Er wordt voorgesteld of niet enkele mensen van de groendienst zich kunnen specialiseren in boomverzorging. Nu moet iedereen alles kunnen in zijn 

eigen gebied. Deze opmerking wordt meegenomen. 

- Veel (nieuwe) bomen sterven af. Dit komt door verdroging. Welke oplossingen stelt het regionaal landschap voor? Nu worden bij nieuwe 

aanplanten een gietrand geplaatst. Boomschors kan ook helpen. Voor beregening wordt geadviseerd om 1x/week zo’n 30L water te geven. De 

gemeente laat dit uitvoeren door een externe aannemer (dezelfde als voor de bloemen). Het planten van meer droogtebestendige soorten (zuiderse 

planten) in buitengebied wordt niet aangeraden. In bebouwd gebied is meer mogelijk. Zowieso wordt nu getracht om bij aanplant van nieuwe 

soorten de meest droogteresistente bomen te kiezen. De Koekelarestraat heeft niet goed gepakt. Een reden kan zijn: te laat aangeplant. 

- Om maaischade te vermijden staat nu in het bestek dat 30 cm rond de boom  niet gemaaid mag worden. Dit wordt nageleefd door de maaier. De 

meeste van de vastgestelde maaischade is nu historiek. Probleem is dat in sommige straten de mensen zelf hun ‘berm’ onderhouden zoals in de 

Wilgenlaan. En dan maaien ze tot zo dicht mogelijk bij de boom.   Soms is het historiek. Misschien doorgeven aan de mensen dat ze niet te dicht 

moeten maaien. Bvb bij bewonersbrief bij nieuwe aanplant. 

- Het voorstel om een ijle houtkant te plaatsen in de Krekebekestraat-Barisdamstraat ter vervanging van de kapotte wilgen wordt goed onthaald. 

Deze beschermen beter tegen de wind. Er wordt opgemerkt dat je kan opteren om er toch nog knotwilgen tussen te steken (bvb de nog goeie 

knotwilgen laten staan) want dit is een meerwaarde want een vroege bloeier in het voorjaar. 

- Het voorstel tot een bomenverbinding in de Kruisstraat is belangrijk voor vleermuizen.  Waar bomen niet kunnen, kunnen hagen/struiken gezet 

worden. Er wordt wel opgemerkt dat de hagen dan op voldoende afstand van de straat moeten komen, zodat ook nog met landbouwvoertuigen 

gepasseerd kan worden. 

- Het is belangrijk om het beheerplan toe te lichten naar de inwoners. Bvb via een artikel in de Krekelaar. 

- Er wordt gevraagd waarom er jute rond de boom in Edewalle hangt: dit is is om de boom beter te beschermen tegen zonnebrand. De boom ernaast 

is gekapt. 

b) ADVIEZEN WERKGROEP KAPVERGUNNINGEN 

Vorige milieuraad werd toegelicht dat voor volgende (nog niet besliste) dossiers advies werd gevraagd 

OMV_2023000569: Molenstraat 16. Kappen van berken met heraanplant fruitbomen. -> Voorwaardelijk gunstig (met opmerking): Ok als het om 

hoogstamfruit gaat. Opmerking: kantje boordje bos. -> 15/03/2023: weigering CBS  (bindend ongunstig advies ANB: de berken moeten aanzien worden als 

bos dus boswetgeving is van toepassing.) 

OMV_2022170355: Kasteelbeek. VMM 9 populieren kappen. ->opmerking: beter alles kappen en houtkant aanplanten. -> 01/03/2023: voorwaardelijk 

gunstig cbs (advies dienst waterlopen moet opgevolgd worden (5m onderhoudsstrook, takken onmiddellijk uit de waterloop halen, …) 

OMV_2022046476: Koekelarestraat: bouwen van 5 kmo-units -> geen advies MR-> 15/03/2023: vergunning CBS 

Er werd (sinds vorige milieuraad) advies aangevraagd voor volgende dossiers. 

OMV_2022005953: Ruyterhoekstraat 4: bouwen van een berging, aanleggen verharding + kappen 3 hoogstammige bomen -> weigering 

OMV_2023036403: Klerkenstraat 43B:vellen van een boom -> weigering 
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OMV_2023070099: vijfhuishoekstraat 10: herbouw van eengezinswoning + vegetatiewijziging -> nog geen beslissing 

OMV_2023057965: Hillebosstraat: aanleg open put, incl regularisatie struikenzone met bomen -> nog geen beslissing 

Er wordt opgemerkt dat bij de appartementen aan de Nieuwstraat gevraagd werd om de bomen te laten staan en de nodige maatregelen te nemen om te 

zorgen dat de boom kan blijven leven. Maar tijdens de werken werd onvoorzichtig met de bomen omgegaan (1 werd wit geschilderd, 1 werd kapotgesnoeid) 

waardoor ze nu toch beter gekapt worden. Hier moet misschien voldoende aandachtig mee omgegaan worden, misschien moest hierin anders geadviseerd 

worden.  

 

b) Bijenplan 

- Aanvragen geveltuin: momenteel 4 aanvragen: PD Vanhautestraat 17, PD Vanhautestraat 5a, PD Vanhautestraat 5, Handzamestraat 144. Nav de 1ste 

deadline komt een extra oproep komt in het infoblad. Er wordt ook een extra oproep voorzien voor de Lichterveldestraat (straten met werken) en 

andere straten. 

- Demo-geveltuin: op 05/06/2023 keurde de provincie een subsidie van 50% of 4000 euro goed voor de aanleg van een demo-geveltuin ikv de 

gemeente voor de toekomst. Op 11 september is de startvergadering.  De bedoeling is dat de demomuur aan de Gildezaal komt. 

- Stationsstraat-demostraat: de voorbereidingen zijn lopende 

- Sensibilisatie inwoners met bijvriendelijk plantgoed: de voorbereidingen zijn lopende. 

- Gecoördineerde bestrijding Aziatische hoornaar: 

- Op 31 mei werd beslist om in te stappen in de gecoördineerde aanpak ter bestrijding van de Aziatische hoornaar opgezet door de provincie. 

- Deze aanpak start op 1 augustus en omvat oa: 

- Instappen in het Raamcontract van de provincie voor de bestrijding van de Aziatische hoornaar 

- Gemeente betaalt de kosten op voorwaarde dat nest gemeld werd op verspawatch.be en bestrijding gebeurt door de verdelger van het 

raamcontract (wie sneller een verwijdering wil, kan beroep doen op de brandweer maar moet dan zelf de kosten betalen) 

- Communiceren rond: 2 aspecten: de gemeente betaalt + melden nesten en individuele hoornaars 

- Sommige milieuraadsleden hebben al individuele hoornaars opgemerkt. Een enkel primair nest werd al zelf verwijderd. 

- Het is aangeraden om ook individuele gevallen te melden via vespawatch. Enkel zo kunnen doe moeilijk vindbare secundaire nesten opgespoord 

worden. 

Hoe staat het met de volkstuintjes: ecologisch tuinieren is verplicht. 

 

KLIMAAT  (CO2 UITSTOOT + KLIMAATROBUUSTHEID) 
a) De energiemobiel 



 

5 

De energiemobiel is het mobiel loket van het energiehuis. Doel is om meer naar de bewoners toe te gaan. Daarom hebben ze  een caravan aangekocht die 

kan dienst doen als loket. Ze komen naar Kortemark op: 

Donderdag 5 oktober: wekelijkse markt 

Maandag 9 oktober (14-18u): Kerk Zarren 

Dinsdag 10 oktober (9-12u): Kerk Zarren 

Woensdag 11 oktober (9-16u) PM Devloostraat 

Vrijdag 13 oktober (13-16u) PM Devloostraat 

Maandag 16 oktober (9-12u): Spoorpark Handzame 

Woensdag 18 oktober (13-17u): Spoorpark Handzame 

Je kan er terecht voor: 

- Gratis renovatieadvies 

- Vergelijken energiecontracten 

- Bespreken warmtefoto gevel 

- Info over ‘Mijn verbouwlening’ en ‘Mijn verbouwpremie’ 

- Andere vragen 

Er wordt opgemerkt dat dit bijna enkel tijdens de werkuren is. Het energiehuis kan je ook contacteren zonder zelf langs te gaan. Dit kan via mail, telefonisch 

en mogelijks ook via Teams. 

MILIEU   
 

Silvamo: 

Op 15 november 2022 verleende de Minister in beroep een vergunning aan Silvamo voor het verder exploiteren van een stortplaats. Het stedenbouwkundig 

luik werd vergund, voor het milieuluik werd de uitbreiding van de stortcapaciteit geweigerd, de overige rubrieken/aspecten werden vergund voor 25 jaar. In 

kader van die vergunning werden voorwaarden opgelegd oa: 

19. Op initiatief van  nv Silvamo wordt een opvolgingscommissie opgericht die ten minste tweemaal per jaar samenkomt voor een vergadering. Die is als 

volgt samengesteld: 

- de commissie wordt voorgezeten door een onafhankelijk communicatie-expert aangeduid door het gemeentebestuur in samenspraak met de commissie. 
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- 1 vertegenwoordiger van de nv  Silvamo 

- 1 vertegenwoordiger van de milieuraad van Kortemark 

- 2 vertegenwoordigers van de dorpsraden van Kortemark en Zarren 

- de schepen van milieu van Kortemark 

- een erkende bodemdeskundige 

- 3 vertegenwoordigers van lokale milieu- of burgerbewegingen of Bond Beter Leefmilieu 

- op vraag van minimum 3 leden van de commissie kunnen bijkomende deskundigen gehoord worden. 

Taakomschrijving: de commissie is het communicatiekanaal tussen omwonenden, het gemeentebestuur en nv Silvamo op verschillende vlakken. 

- Bespreking van de grondwaterkwaliteit aan de hand van de analyseresultaten van de watermonsters 

- Bespreking van het effluent van de waterzuiveringsinstallatie 

- Bespreking van het klachtenmeldpunt 

- Bespreking van het elektronisch lekdetectiesysteem onder de folie 

- Bespreking van het (jaar)verslag van de bodemdeskundige 

- Voorstelling van de activiteitenkalenders 

- Voorstelling van nieuwe preventieve en curatieve acties 

- Overzicht van de gestorte afvalstoffen. 

De commissie mag geen vervangende toezichtsfunctie uitoefenen. 

De werkingskosten van de opvolgingsommissie worden gedragen door NV Silvamo. 

➔ Wie wil zetelen namens de milieuraad? (eerste overleg op  18 september) 

Danny stelt zich kandidaat.  

 

Para-gliders: 

Op vraag van Danny: Paragliders veroorzaken overlast, schrikken huisdieren (en vee) af. Kan no-fly-zone? Worden er stappen ondernomen om de hinder te 

beperken? 

Zie website: https://www.paramotorfederatie.be/faq-nieuws 

https://www.paramotorfederatie.be/faq-nieuws
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Melding moet maandelijks, gemeente kan terrein niet verbieden. Bij hinder moet politie gecontacteerd worden. 

In gemeenten waar in GAS-reglement een verbod staat, moet het KB gevolgd worden en niet het GAS.  

Het overvliegen van steden, dorpen of woonzones is verboden (cfr KB), startterreinen moeten voldoende ver van woningen en niet in vogelrichtlijngebied. 

De gemeente krijgt af en toe (niet jaarlijks) meldingen voor een terrein in de Vijfhuishoekstraat en in de Meerlaanstraat. Aangezien gemeld wordt dat er al 

heel de zomer hinder is van overvliegende paragliders, zal geïnformeerd worden bij buurgemeenten of zij meldingen ontvangen hebben van recreatieve 

terreinen. De para-gliders kunnen immers van verder komen. 

 

Impact lichtvervuiling (misschien als toelichting nacht van de duisternis) 

Het INBO heeft een nieuwe studie af ivm lichtvervuiling. 

https://www.vlaanderen.be/inbo/projecten/lichthinder-literatuurstudie-naar-de-effecten-van-nachtelijke-verlichting-op-biodiversiteit-evinbo. Van deze 

studie is een podcast gemaakt. Een samenvatting hiervan wordt toegelicht door Sofie en zal ook op de nacht van de duisternis besproken worden. 

Bewoners, burgers, passanten  hebben verschillende meningen over het doven van lichten . Lichten uit ’s nachts is goed voor de biodiversiteit maar ook 
voor het energieverbruik   (€ + CO2 )  
Het INBO voerde de studie uit op vraag van alle 5 de Vlaamse provincies het doel is om de aanpak straatverlichting meer wetenschappelijk te onderbouwen. 
 
De gemeenten zijn door het klimaatplan verplicht om de straatverlichting te verledden. Dit kan het moment zijn om kritisch te kijken naar de verlichting: is 
alle verlichting nodig? 
 

GEVOLGEN VAN LICHT OP BIODIVERSITEIT 
- Sommige dieren wachten effectief om actief te worden tot de lichten doven om 23u of ze vermijden bepaalde plaatsen. 
- Sommige lichtschuwe vleermuizen vliegen niet uit als er teveel licht uit (niet jagen = niet eten) 
- Vogels baseren zicht op een dag-nacht ritme 

 Merel zingt ’s nachts of ’s morgens te vroeg 
 Zwaluwen vertrekken te vroeg op trek 
 Koolmezen slapen onrustig in nestkast op verlichte plaats 

- Nachtvlinders hebben minder voortplantingssucces op verlichte plaatsen 
 Mannetje vliegen naar het licht toe ipv naar de vrouwtjes 
 Aanmaak van feromonen wordt verstoort  (hormonen ! ) 
 Spermaproductie verminderd 

- Glimwormen vinden elkaar niet 
- Baarzen zijn hormonaal vertsoort op meer verlichte plaatsen 
- Padden : dikkopjes op verlichte plaats geeft later padden met meer stresshormonen 

https://eur04.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.vlaanderen.be%2Finbo%2Fprojecten%2Flichthinder-literatuurstudie-naar-de-effecten-van-nachtelijke-verlichting-op-biodiversiteit-evinbo&data=05%7C01%7CGreet.VanStaeyen%40kortemark.be%7C16d9620e7fd34314e60108db9f47be11%7C256a73aeea474d6fb1d21c52cdd166f6%7C0%7C0%7C638278902862620915%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=kszO%2FqxKWYz93QwkE%2FBpJTEtKdQFhprFNGnMopapbTI%3D&reserved=0
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- Planten : licht is voedsel (fotosynthese) 
 Onder straatlicht meer algemene soorten en minder zeldzame soorten 
 Invasieve soorten groeien beter op verlichte plaatsen 

 Planten worden minder bestoven op verlichte plaatsen (minder zaden) doordat plant minder gezond is en plant zich dus minder voort 
- Parasitaire wespen op bladluizen die in het donker luizen bestrijden zijn bij teveel licht afgeleid 
- Nachtvlinders : ook achteruitgang bij langdurige blootstelling aan andere kleuren licht 
- Slechtvalken kunnen ook jagen bij kunstlicht in de stad en vangen vogels op nachttrek 
- Terugval insecten = minder eten voor andere soorten 

 
De studie heeft de volgende conclusies 

- Ook SKYGLOW heeft invloed 
- De gevolgen zijn soms maar later vast te stellen (vertraagde invloed) 
- Wit en blauw licht (LED) is meest schadelijk maar ook andere kleuren hebben invloed 
- De intensiteit van het licht speelt een rol 
➔ Voor alle soorten geldt: hoe minder licht, hoe beter 
➔ Elk licht heeft altijd effect   (ook zwak licht en andere kleuren) 
➔ Duisternis is belangrijk en nodig 

 
 

- Het resultaat van het onderzoek en de info wordt nu overgebracht naar beleidsmakers en wegbeheerders. 
- Er wordt per provincie een kaart opgemaakt met aanduiding van de duisternis behoefte (nu al voor Antwerpen) 
Werking bij verledding in de gemeente: 

Op vandaag is het zo  dat als er een verleddingsplan van Fuvius is, overloopt de gemeente het en wordt de vraag gesteld wat kan er van tussen uit gehaald 

worden (niet op een kruispunt en niet bij een huis). Het is niet verplicht om bij een huis een licht te zetten, maar wegpakken is moeilijk.  Er zijn niet zo veel 

lichtpunten die geschrapt kunnen worden. Het lichtregime in de gemeente is het volgende: om 23u gaat alles uit (en vrijdag en zaterdag niet),  

Volgende vraag wordt gesteld: kan je op eigen vraag een straatlamp laten verwijderen? De gemeente moet ermee akkoord zijn.  

Waarom blijft het licht branden in de straten parallel/naast de Staatsbaan? Deze gaan mee met de Staatsbaan en mogen niet gedoofd worden.. 

 

Afgelopen vrijdag was er een nachtvlindertelling geweest in de Krekemeersen. Er werden minstens 50 soorten geteld, maar dit is eigenlijk niet zoveel. 

Volgende zaken zorgden voor mindere cijfers: de telling vond plaats op een vrijdagavond (dus wanneer de verlichtingniet gedoofd was), de vallen waren te 

dicht bij elkaar opgesteld, de vallen werkten niet perfect, er werd maar een beperkte tijd gemeten, het was beter als de lamp aan het visserskotje uit was. 
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3. ACTIVITEITEN 
➔ 1 september- 15 oktober: Behaag je tuin 

➔ 16 september: world clean up day + mooimakersfeest 

➔ 25 september: actie ikv VK Tegelwippen 

➔ 7 oktober: nacht van de duisternis 

➔ 21 oktober-30 november: 30% minder 

➔ 7 december: voordracht Regionaal Landschap: klimaattuin ontharden en beplanten: bib Kortemark (19:30-21:30) 

➔ 14 december: voordracht Regionaal Landschap: klimaattuin: water in de tuin: bib Kortemark (19:30-21:30) 

 

4. VARIA’S EN VRAGEN 
Wanneer wordt beheer Vrouw Hillewal opgestart? Het gras staat vrij lang. Dit wordt voorlopig (tot alles klaar is): meegenomen met de wegbermen. Dit zal 

gecontroleerd worden. 

5. VOLGENDE MILIEURAAD  
Maandag 27 november. 

  

 


